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A Biatorbágyi Általános Iskola átszervezése kapcsán intézményünk - eddig is sok 

kompromisszum árán működő - tantermi elhelyezése újabb probléma elé néz. 2012. 

szeptemberétől ugyanis 

1.) azáltal, hogy a torbágyi iskolaépület: 

 szinte kizárólag alsó-tagozatosok oktatására szolgál majd – akiknek 80-90 %a 

napközis , 

 illetve a maradó négy felső tagozatos osztály nemzetiségi tagozatos – akik a 

tagozatvezető igh. tájékoztatása szerint 15-16 óráig foglalkoztatottak  

 nyilvánvalóan a továbbiakban is lesz hittan, énekkar és szakköri foglalkozások, 

 a tantermeket ki is kell takarítani a másnapi oktatásig, 

gyakorlatilag nem lesz hol tanítanunk délután a gyerekeket. Növendékeink jelentős része 6-10 

éves. Elsősorban ők az érintettek. Éppen az alsó-tagozatosok számára fontos a közismeretivel 

azonos helyszínen történő művészetoktatás igénybevétele. Az ő önálló közlekedésük ugyanis 

nem megoldható. 

 

2.) A biai épületben a tovább fokozódó zsúfoltság szintén gondot fog okozni, hiszen ott 

viszont sokkal több lesz a felső tagozatos osztály – akiknek sokszor 15 óráig tart a tanórai 

foglalkozás. Utána pedig szakkörök, tanulószoba, korrepetálás zajlik. 

A jogszabályban meghatározott kialakítású tánctermünket a következő tanévtől szintén 

veszély fenyegeti, hiszen a helybiztosítás érdekében az általános iskola tanteremmé kívánja 

alakítani.  

 

3.) A Faluházban 2 kizárólagos használatú tantermünk és egy irodánk van. További egy 

helyiség szolgál igazgatói iroda és egyben tantermi célt. A legnagyobb – emeleti termet -  heti 

3 napon, a Faluház nagytermét 1 napon használhatjuk rendszeresen. Alkalomszerűen, előre 

lekötött időpontokban használhatjuk a Faluház helyiségeit hangversenyek, rendezvények 

megvalósítására. A Faluház azonban művelődési intézményként, civil szervezetek 

otthonaként, valamint - bevételi forrás növelése okán - terem-bérbeadóként is működik. Így 

tehát a művészeti iskola további igényeket nem fogalmazhat meg. 

 

Nem lehet figyelmen kívül hagyni, hogy képzési formánkból adódóan a délutáni órák állnak 

rendelkezésünkre a tanórák megtartására, tanárkollegáim kötelező óraszámának teljesítésére. 

Ez csak abban az esetben biztosítható, ha egyes tantermekben az alsó tagozatosok számára 12 

órakor, de a többiekben is legkésőbb 13.30-kor meg tudják kezdeni a tanítást. Hiszen a 

gyermekek 19 óra után tanórai foglalkozáson részt venni nem tudnak, mivel az már pihenő 

idejük rovására történne.  

  



 

A jelenlegi tanulólétszámok ismeretében átlagosan 

 a torbágyi épületben 6 tanterem/nap,  

 a biai épületben 4 tanterem/nap szükséges, amennyiben egyenletes 

munkaelosztást sikerül alkalmazni.(Vagyis minden munkanapon azonos tanuló-tanár létszám 

dolgozik).  

Ennek megvalósítására az elmúlt évek tapasztalata és a következő tanítási év 

oktatásszervezési koncepciója ismeretében nem látok esélyt. A helyzet kezelhetősége 

érdekében tehát azonnali, előrelátó intézkedés szükséges. 

 

Ahogyan azt már a költségvetési koncepcióban is előre jeleztem, ideiglenes megoldási 

lehetőségként felmerül a Baross G. utcai MÁV házak jobb állapotú épülete. Azóta felmerült 

– szintén átmeneti jelleggel - a Fő utcában tavaly megvásárolt, falumúzeum céljára 

hasznosítani tervezett épület alkalmassá tétele. A lehető legkisebb beruházással, hiszen 

remélhetőleg záros határidőn belül felépül egy új iskolaépület, ami a szűkös teremhelyzetet 

némiképp oldani fogja. A művészeti iskolát azonban addig is működtetni kell, a növendékek 

tanóráinak megtartásához helyszínt kell biztosítani. 

 

A helyzet megoldására feltétlenül kreatív gondolatokat és – feltehetően elkerülhetetlen, hogy - 

pénzügyi forrást is szánni kell. Ehhez kérem a képviselőtestület és a városvezetés segítségét. 

 

Biatorbágy, 2012. február 21. 
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